
Balleskolen 

Skolebestyrelsesmøde 

Torsdag den 29. oktober 2020 (18.00-21.00) 

 
Sted: Balleskolen. Vi mødes i Birkelunden. 
Mødeleder: Susanne Gade Clausen. Ordstyrer: Rikke Bach Andersen 

Dagsordensansvarlig: Susanne Gade Clausen 

 

Deltagere:  

Forældrerepræsentanter: Susanne Gade Clausen, Dorte Vestergaard Christensen, Ulrik 

Rønne Antonsen, Ulrik Skousbøll Christensen, Jacob Vestersager Engdal, Rikke Kraskow, 

Rikke Bach Andersen 

Medarbejderrepræsentanter: Marianne Eriksen, Conni Maach 

Elevrepræsentanter: Caroline Wessby & Alexander Rahbeck (deltager i mødet i punkt 1-7) 

Sekretariat/skoleledelse: Pia Nielsen, Vibeke Rod, Gry Sand Bøgh 

Deltager inviteret til hele mødet: Anne Buhl  

Afbud:  
 

 

REFERAT 
 

18.00-18.15 Intro 
(10 min) 

18.00-18.10 

Orientering 

1. Velkomst & præsentation 
v. Susanne 

 

Elevrådsrepræsentanterne er med for første gang.  

Susanne laver et oplæg i dag om skolebestyrelsesarbejdet. 

 

Vi havde en præsentationsrunde. Susanne holdt et oplæg.  

Link til introduktionshæfte 

Link til flere udgivelser, hvoraf også andre kan downloades gratis  

 
(5 min) 

18.10-18.15 

Beslutning 

 

2. Godkendelse af dagsorden & punkter til eventuelt 
v. Susanne 

 

Skolebestyrelseskursus er flyttet til 23.11. 

Er det stadig samme deltagere (Susanne, Rikke B, Marianne, Conni, Pia)? Ja. 

 

Pia er referent. Referatet læses op efter hvert punkt.  

Referatet godkendes endeligt på næste møde.  

 

Vibeke snakker sammen med de to elevrepræsentanter inden hvert møde. Hvis 

én ikke kan komme, kommer den anden.  

Vibeke informerede om, hvordan arbejdet i elevrådet er planlagt.  

Vi beslutter at bytte rundt på punkt 8 og 9.  

https://www.skole-foraeldre.dk/publikation/h%C3%A6fte-1-introduktion
https://www.skole-foraeldre.dk/udgivelser?f%5b0%5d=im_field_category_publication%3A101


Punkter til eventuelt:  

• Forslag om et punkt om kostpolitik i indskolingen (Conni og Marianne) 

• Forslag til punkt (Ulrik S) 

• Politik i forhold til mobiler (Rikke K) 

 
18.15-20.45 Punkter (150 min)  

(10 min) 

18.15-18.25 

Beslutning 

3. Godkendelse af budget 2020 
v. Susanne 

 

Vi godkender budget 2020, ud fra det materiale, der indtil nu er fremlagt på 

møderne i november 19, januar 20, august 20 (materialet/bilag fra alle møderne 

er sendt samlet som bilag til dagsorden i dag). 

Vi aftalte på mødet i september, at der ikke skal fremlægges yderligere 

materiale. 

 

Budget 2020 godkendes.  

Afstemning: 10 for. 1 imod.  

 

SB udtaler: Der har været forvirring omkring materialet. Vi ser frem til, at 

forvaltningen i november præsenterer et materiale, der kan bruges på alle 

skoler, og som kan danne grundlag for drøftelser.  

 

Et medlem ønsker, at det føres til referat: 

Budgettet, SB fik fremlagt i februar måned, havde overskud. Budgettet 

fremlagt på mødet i dag er det korrigerede budget fra juni. Der er ikke længere 

et overskud.  

 

Bilag: 

• Budget 2020 til godkendelse 

• Samlet budgetmateriale fra møderne i november 19, januar 20, februar 

20, august 20 

 
(10 min) 

18.25-18.35 

Drøftelse 

4. Budgetopfølgning III 
v. Susanne 

 

Den sidste nye budgetopfølgning fremlægges og drøftes. 

 

Der blev stillet spørgsmål til, og svaret på -  

• Lejrskole 

• Coronapåvirkning af budgettet 

• Abonnement til Skole og Forældre 

• Udendørsområderne 

 

Bilag: 

• Budgetopfølgning pr. 30.09.  

• Materialebudget for skolen: Budget 2020 og opfølgning pr. 09.10. 



(30 min) 

18.35-19.05 

Orientering 

Drøftelse 

Beslutning 

5. Efterårets forældremøder 
v. Susanne 

 

(10 min) (orientering) 

Orientering om ledelsens indtryk fra forældremøderne. 

v. Gry og Vibeke 

 

Gry og Vibeke orienterede om alle huses forældremøder.  

 

(20 min) (drøftelse og beslutning) 

Skolebestyrelsen drøfter og beslutter, hvordan skolebestyrelsen fremover 

støtter skolen i nogle gode møder og et godt skole-hjem-samarbejde.  

v. Susanne 

 

Bestyrelsen drøftede blandt andet:  

• God opbakning fra forældrene 

• Meebook er stadig en udfordring 

• Ugeplaner i Aula  

• En klasse havde bekymring for en historik med lærerskift 

• Overvejelsen om, om man skal mødes alle samlet, eller i klasser, eller i 

grupper omkring kontaktlæreren 

 

Bestyrelsen foreslår:  

• At skolen laver et kursus i de vigtigste funktioner i Meebook, fx som e-

learning– et grundlæggende ’klik-kursus’ (eventuelt med hjælp fra det 

kommunale kursussystem). 

• At skolen laver en tydelig beskrivelse af, hvad man som forældre kan 

forvente af det, der lægges på Meebook af lærerne 

• Meebook-intro på forældremøderne, eventuelt ved opstart i faserne. 

• At bestyrelsens repræsentanter deltager på møder, hvor der ikke er 

nogen repræsenteret ’automatisk’ 

• Bestyrelsen foreslår, at der meldes tilbage til hele årgangen angående 

svar på spørgsmål og bekymringer. 

• Bestyrelsen ønsker også at styrke og udvikle forældrenes kompetencer 

til at kunne tilgå og anvende Aula og Meebook. Vi efterspørger e-

learning eller demo-videoer, som kan lægges op på skolens hjemmeside 

(som støtte for nye forældre). 

 

Bestyrelsen beslutter:   

• Bestyrelsen vil lave tilsyn på implementering af Meebook Især formålet 

med Meebook, som bl.a. er at orientere om elevplaner og om udbytte af 

undervisningen.  

 
(10 min) 

19.05-19.15 

Beslutning 

6. Møderække i det kommende skoleår 
v. Susanne 

 



Pia fik til opgave at foreslå datoer, og på mødet i dag beslutter vi møderækken 

sammen. Husk at medbringe egen kalender, hvis vi skal finde alternative 

datoer på mødet. Vi har aftalt rullende ugedage, i tidsrummet 18.00-21.00. 
Vi har før aftalt: Vi prioriterer at både skoleleder og formand skal kunne deltage. Derudover prioriterer 

vi, at der kan deltage både forældre og medarbejdere. Og vi prioriterer, at så mange som muligt kan 

deltage hver gang på forhånd.  

 

Der er sendt en Doodle ud til alle, så SB på mødet har overblik over, hvor 

mange der kan deltage på de foreslåede datoer.  

 

Forslag til datoer 
Torsdag 19.11.            November (uge 47)  

Onsdag 02.12.             December 

Tirsdag 19.01.             Januar 

Torsdag 25.02.            Februar (uge 8) (koordineres med Skægkærskolen)  

Mandag 15.03.            Marts (ikke uge 10) 

Tirsdag 20.04.             April 

Onsdag 19.05.             Maj (uge 20)      

Mandag 21.06.            Juni 

 

Beslutning: 

Torsdag 19.11.            November (uge 47)  

Onsdag 02.12.             December 

Tirsdag 26.01.             Januar 

Torsdag 25.02.            Februar (uge 8) (koordineres med Skægkærskolen)  

Tirsdag 23.03.             Marts  

Tirsdag 20.04.             April 

Onsdag 19.05.             Maj (uge 20)      

Mandag 14.06.            Juni 

 

(20 min) 

19.15-19.35 

Orientering 

Drøftelse 

Beslutning 

 

 

 

7. Forældrehenvendelser til skolebestyrelsen  
v. Susanne 

 

(10 min) (orientering) 

To nye henvendelser 

Susanne orienterer bestyrelsen om to henvendelser til SB vedrørende  

1. Faglighed og husdage 

2. Vikarer og brug af film 

 

Bilag: 

De to henvendelser (inklusiv ledelsens svar til de to forældre) 

 

(10 min) (drøftelse og beslutning) 

Beslutning om, hvordan bestyrelsen forholder sig til  

1. disse emner (fra henvendelserne ovenfor) 

2. sådanne henvendelser generelt 

 

Bestyrelsen er glade for, at forældre henvender sig til bestyrelsen og til 

ledelsen. 



Ledelsen opfordrer til, at forældrene henvender sig til de konkrete lærere, fx 

når de har vist en film en bestemt dag, og får en konkret opklaring. 

Medarbejderrepræsentanterne fortæller, at lærerne foretrækker at 

henvendelsen fra forældrene går direkte til læreren selv.  

 

Fra drøftelsen – 

• Man bliver som forælder bekymret, når der ses film meget i 

undervisningen. Som forælder kunne man ønske sig, at lærerne fandt 

andre og bedre løsninger, fx opgaver på Drev, en mappe med gode 

’akut-opgaver’. 

• Der blev stillet spørgsmål til, om det er godt for børnene, at der ses 

UltraNyt, mens børnene spiser.  

• Forældrene ønsker, at lærerne skriver ud, hvis en plan ændrer sig, og 

hvorfor der så bliver vist en film i stedet. Ledelsen opfordrer til 

forståelse for, at lærerne er i både tidspres og psykisk pres, på grund af 

Corona. 

 

Bestyrelsen beslutter at sætte disse tilsyn på dagsorden, men ikke 

nødvendigvis med det samme. 

• Sygefraværet på Balleskolen 

• Vikarforbruget på Balleskolen 

• Lærernes brug af film på Balleskolen  

 

På baggrund af drøftelse og pointer på februarmødet, har Pia efter aftale udarbejdet et 

forslag til arbejdsgang og procedure. Det fremlægges i november. 

 
(10 min) 

19.35-19.45 
Pause 

(15 min) 

20.00-20.15 

20.30-20.45 

Beslutning 

 

8. Godkendelse af referat fra septembermødet 
v. Susanne 

 

Vi besluttede på septembermødet:  

Vi læser på mødet (i september) referatet op efter hvert punkt og godkender 

formuleringerne sammen. Referatet sendes efterfølgende rundt til alle. Vi skriver ikke 

kommentarer til referatet, men godkender det endeligt på næste bestyrelsesmøde, inden 

det offentliggøres.  

 

Referatet gennemgået og justeret.  

 

Bilag:  

Referat af SB-møde 17.09. 

 
(45 min) 

20.10-20.45 

19.45-20.30 

Orientering 

Drøftelse 

Beslutning 

9. Samarbejdet i bestyrelsen 
v. Anne Buhl 

 

Bestyrelsen besluttede på septembermødet, at vi vil indgå i en proces sammen med 



 Anne. Målet med processen er, at vi alle i skolebestyrelsen internt, og i samarbejdet 

mellem skolebestyrelse og skoleledelse, bliver kloge på, hvad der er på spil. 

Bestyrelsen kan efterfølgende bede Anne om at bidrage til det fremadrettede 

samarbejde. 

 

Anne tilrettelægger punktet.  

Der kan både lægges op til orientering, drøftelse og beslutning.  

 

Anne har skrevet en opsamling af sit oplæg i et internt notat, som efter mødet 

blev udsendt til bestyrelsen. I oplægget ridsede Anne indholdet i sit arbejde 

op. Det blev fastslået, at der ikke er tale om interne fraktioner i bestyrelsen. 

Der blev givet anbefalinger til, hvordan ledelse og bestyrelse kommer videre i 

bestræbelserne på et samarbejde. 

 

Bestyrelsen aftaler 3 fortsatte indsatser, sammen med Anne Buhl. 

• Forældrene og Anne 

      Anne og Susanne aftaler tema og vinkel  

      (forældrene sender input til Susanne senest 2.11. klokken 12.00)  

• Susanne, Pia og Anne 

      Om uenighedernes art  

• Bestyrelse og ledelse og Anne 

Om det gode møde  
 

20.45-21.00 Outro 

(10 min) 

20.45-20.55 

Beslutning 

10. Punkter til næste gang 
v. Susanne 

 

På baggrund af beslutninger under punkt 9, aftaler vi, hvordan vi 

sammensætter punkter til næste møde, og hvem der laver dagsorden. 

 

Punkter til novembermødet: 

• Budgetarbejde (Thomas) 

• Procedure for forældrehenvendelser til bestyrelsen (Pia) 

• Prioritering af opgaver ’det står og tripper’ (Susanne) Anne deltager 

• Fremlæggelse af et forslag om opgave til elevrådet (Ulrik S) 

• Orientering fra ledelsen om, hvad der rører sig på skolen lige nu 

(ledelsen) 

 

Susanne laver dagsorden til mødet. Dagsordensudvalget mødes ikke. 

 

Aftale fra septembermødet (fra referatet):  

Thomas har spurgt i skoleafdelingen, om man her kan danne et enklere overblik over en 

skoles budget, og det arbejder man videre med. 

Thomas foreslår, at SB på Balleskolen er med i at afprøve en ny, central oversigt. 

Thomas kan have det med til SB på novembermødet.  

Det siger bestyrelsen ja til, og har nu inviteret Thomas med til novembermødet. 



(5 min) 

20.55-21.00 

Orientering 

11. Eventuelt  
 

• Forslag om et punkt om kostpolitik i indskolingen (Conni og Marianne) 

• Forslag til punkt (Ulrik S) 

• Forslag til punkt om politik i forhold til mobiler (Rikke K) 

 
 Næste møder 

 
Dato for næste møde besluttes under punkt 6 

Næste møde: Torsdag 19.11. 
 

Husk: 23.11. (17.30-21.00) Fællesarrangement for skolebestyrelser i Silkeborg Kommune  

 

Ordstyrere: 

(aftale: Vi er ordstyrere på skift) 

August: Ulrik S, (August II: Ulrik A); september: Jacob oktober: Rikke B november:  januar:  

februar:  marts:  april:  maj: juni:  

 

 

 

 

 

 

 


